
              

                        Verksamhetsberättelse för 2023 

 

Året då NiO fyllde 35 år! Som för sjunde året i rad delat ut stipendier till elevernas examens-arbeten i 
Nordenbergs-skolans avgångsklasser. Varit delaktiga i Aktiv Sommar för femte året i rad. Vi sände 
rapporten som vi tog fram tillsammans med Naturskyddsföreningen i Karlshamn om Mörrumsåns status 
utan vattenkraftverk till olika myndigheter. Vi startade upp arbetet med utdelning av det årliga Blekinges 
Klimatpris. Aktieportföljen med etiskt riktiga aktier har givit oss utdelningar på totalt: 456 769,52 kr. 

 

MEDLEMSANTAL I vår krets för 2023 så 
hamnar vi totalt på 182 medlemmar. En liten 
uppgång sen förra året med två medlemmar. 

ÅRETS PROGRAM OCH AKTIVITETER. 

12 mars. KRETSDAG: För hela länet. Temat var 
klimat, och Josefine Friberg, klimatkoordinator 
från vårt regionkansli i Skåne/Blekinge höll i 
föredraget. Heldag med fika och lunch. Nästan 30 
deltagare totalt och 3 från NiO. 

23 mars. ÅRSMÖTET: I Strömbacken i Östafors. 
22 st. närvarade som bla röstade igenom nya 
stadgeändringar. Elisabeth Knutsson bjöd på god 
förtäring och berättade om Strömbacken. 

1 april. FAGNING i KOMPERSKULLA:  Vi fyllde 
upp hjulspåren i slåtterängen, flyttade stängslet 
så slåtterytan blev större och fagade. Avslutade 
sen med grillat och dricka. Soligt men blåsigt. Vi 
var 9 st,  

15 april. FAGNING I MULATORP: 4 kämpar som 
jämnade ut vildsvinens framfart i ängen och 
klippte rotskott. Många St Per, blåsippor och 
gullvivor på gång. Grodrom i dammen och 
sädesärlor, humlor, fjärilar och fiskgjuse sågs. 
Grillade korv och njöt av våren. Nytt staket 
uppsatt under vintern, jättebra gjort. 

23 april. NATURSKYDDSFÖRENINGEN I 
BLEKINGES ÅRSMÖTE: På Kronolaxen vid 
Mörrumsån, och Karlshamn som värdkrets. 20 st 
närvarade som efter förhandlingarna fick lyssna 
på ett föredrag om Mörrumsån av Tony Forsberg 
chef för Kronolaxfisket. 

6 maj. ÄVENTYRET HALEN: Aktivitetsdag i 
Halens naturreservat. Vi var på plats med 
träslagsquiz och artkunskap. Lugnt första 
timmen sen var det jämt flyt med folk. Lyckat 
med 32 st som gjorde quizet och minst lika 
många gjorde artkunskapen fint väder, lite 
blåsigt. Och vi bjöd även på krav-märkt dricka. 

25 maj. GRÄVA UPP INVASIVA ARTER: i 
Komperskulla. Endast 2 st. på plats och grävde 
upp ett 20-tal lupiner. (Två sopsäckar) Såg 

törnskator och vi fixade även hörnstolpe och 
jämnade ut mullvadshögar i ängen Fullt med 
smörbollar. Länsstyrelsen hade varit och rensat 
bort sly i betesdelen invid slåtterängen. 

18 juni. DE VILDA BLOMMORNAS DAG: 
Huvudarrangör: SBF/Svenska Botaniska 
Föreningen. Och tillsammans med Karlshamns-
kretsen var vi 13 personer som gick blomster-
vandringen utmed Mörrumsåns östra strand, vid 
Elleholm mot havet. Tack till markägare Lars Bok 
som lät oss ställa bilarna vid ett hus och som 
berättade om laxfisket i forna tider. Totalt 53 
arter uppmärksammades under vandringen. 

27 juni. VAD SURRAR I KOMPERSKULLA 
SLÅTTERÄNG: NiOs aktivitet under 
Nässelfrossaveckan. Dåligt flyt med vädret, regn. 
Ändå kom 22 st. Vi berättade om ängen och 
Harriet Arnberg, Lunds universitet, och 
engagerad i Svensk Dagfjärilsövervakning 
berättade om insekter, mest fjärilar. 

29 juni. VAD SURRAR I KOMPERSKULLA 
SLÅTTERÄNG: NiOs aktivitet under 
Nässelfrossaveckan. Bra flyt med vädret, solsken. 
Det kom 29 st. Vi berättade om ängen och 
Harriet Arnberg berättade om insekter, mest 
fjärilar. Fångade många som lades i en 
genomskinlig plastask som sen kunde skickas 
runt och studeras av de närvarande. 

5 augusti. ÄNGENS DAG: I Komperskulla. 
Startade dagen innan med att vi slog det mesta 
med slåtterbalken. Men 9 st. kom och hjälpte oss 
att slå resten och transportera bort gräset. 
Avslutades med inmundigande av förtäring och 
utlottning av priser. 

20 augusti. SLÅTTER I MULATORP:           
Redan två dagar innan slog vi det mesta med 
slåtterbalken. På slåtterdagen var det 12 st 
närvarande som samlade ihop, lastade och 
forslade bort gräset. Vi avslutade med potatis-
sallad, rostbiff, rökt makrill och prisutdelning. 

3 september. SVAMPENS DAG: Huvudarrangör 
SMF–Sveriges Mykologiska Förening. 
Tillsammans med STF Lokalavdelning, kom 27 st 



och vi åkte upp till Valhall Ättestupan för att leta 
svamp. Jan-Åke Lönqvist, vår svampexpert gick 
igenom det vi hittade, blev en hel del ändå pga 
rådande svampbrist. Avslutade med fika! 

4 oktober. BRÖDHULTSGÅRDEN: Studiebesök 
på KRAV-certifierade gården hos Fam. 
Bengtsson.   8 st. närvarade som blev bjudna på 
rund-vandring. smörrebröd, kanelbullar och 
många historier. Mycket trevligt och härlig 
inställning av ägarna! Vi handlade lite i deras 
butik också. www.brodhultsgarden.se 

28 okt. SLYBEKÄMPNING I  KOMPERSKULLA:  
7 st + en hund tog oss an slåtterängen genom att 
klippa bort lite sly, jämna ut mullvadshögar, byta 
stängselstolpar och handtag. Grillade korv och 
njöt av det lite kyliga men fina vädret. 

18-19 nov. BIOLOGISK MÅNGFALD I SKÅNE: 
En mötesplats för alla som är intresserade av 
situationen för den biologiska mångfalden, såväl 
på land som i vatten. Konferensen hölls på 
Backagården utanför Höör och vände sig till både 
ideella och yrkesverksamma. Läs mer via länken: 
(biologiskmangfald.se) 

MEDIA. 

Ett par artiklar om våra yttrande, inte många 
men stora! Och några insändare har man kunnat 
läsa om i lokaltidningarna: BLT & Sydöstran. 

KOMPERSKULLA. 

Slåtterängen har skötts som vanligt med fagning, 
stolpbyten, slåtter och slybekämpning. (Se 
program.) Äntligen har vi efter att beställt grus, 
fyllt upp hjulspåren och ojämnheterna i ängen! 
Fyra tackor släpptes in i slåtterängen på efterbete 
den 5/8 och betade där till den 1/10. Betade i 
den intilliggande hagen från 8/6. Mycket 
aktiviteter i år, både med Nässelfrossan och Aktiv 
Sommar-elever. 

 
Foto: Juri Känno / Del av slåtterängen i Komperskulla 

MULATORP. 

Har vi också som vanligt, fagat på våren och 
slagit slåtterängen den 20 augusti. (Se program.) 
Inga betesdjur har funnits tillgängliga under året, 
så varken skogsbetet eller efterbetet i slåtter-
ängen har blivit av. Däremot till vår fasa har 
vildsvin varit inne i ängen och bökat! Beroende 
på att aggregatet till elstängslet blivit utslaget av 
blixten. Vi tog emot Gränumsskolans elever, ett 
30 tal med lärare på studiebesök den 27/9. De 
kom med buss och efter en promenad upp till 

gården berättade tre från NiO allt de visste om 
Mulatorp och dess historia. Vi hann med både 
fika och lunch. Mycket lyckat! 

 
Foto: Anders Lindoff / Knärot Goodyera repens i Mulatorp. 

NÄSSELFROSSA.  (nasselfrossa.se) 
Med tema ”SURRA MIN VÄRLD” Genomfördes 
veckan efter midsommar. Vi bidrog med två olika 
arrangemang, (Se årets program/aktiviteter 27 o 
29 juni) Bra uppslutning och nöjda deltagare!    
Vi var även i Alltidhults skola den 26/6 och 
berättade om NiO;s kamp mot “Katastrofporten”. 
30-tal åhörare. Arrang: Alltidhults Intressefören. 
 
BLEKINGES KLIMATPRIS / BKP.______ 
Under 2023 startade vi upp arbetet med 
instiftande av klimatpriset. Värdig kandidat 
kommer att få 60.000 kr. Första utdelningen är 
planerad till nästa Biologiska Mångaldskonferens 
i november 2024. Gruppen som jobbat med detta 
är representanter för Naturskyddsföreningarna i 
Olofström, Karlshamn, Blekinge, Skånekansliet 
och Region Blekinge. BLEKINGES KLIMATPRIS 
2024 | blekingebiologiskmangfald 
 
MILJÖVÄNLIGA VECKAN. (vecka 40) 
Miljövänliga veckan 2023 /Green Action Week 
hade även i år temat: EKO-frukost med fokus på 
ekologisk ost. Vi propagerade för detta som 
vanligt på Skördedagen och visade att vi finns. 
Några medlemmar värvades! Mycket folk och 
intressanta disskutioner! Vi hade bord på MAXI 
och bjöd på ost-tärningar och propagerade. Även 
på Olofströmshus huvudkontor, där fick de 
anställda provsmaka olika eko-ostar och vi 
presenterade Naturskyddsföreningen, kretsen 
och om att handla miljövänligt. 15-tal personer. 
Vi deltog på Riks upptaktsmöte inför MVV. Och 
även insändare fick vi in i lokaltidningarna. 

 
Foto: Anders Lindoff / Vårt bord på Skördedagen 30/9–2023. 



 

 

NiO PÅ ”NÄTET”_______________________ 
Vi har kontinuerligt lagt in våra program-punkter 
på NiO:s hemsidan. Även styrelsemedlemmar, 
verksamhetsberättelser, program mm. hittar man 
här. Länken till hemsidan 
https://olofstrom.naturskyddsforeningen.se/ 
Man hittar även sen 2011 Naturskydds-
föreningen i Olofström på Facebook. Här har vi 
494 personer som följer oss. Där lägger vi ut våra 
aktiviteter och andra tips och får även kontakt 
med intresserade och medlemmar. 
Web-sidan: Olofströmsnatur - din guide till 
naturen: http://www.olofstromsnatur.se/ som vi 
lanserade 2017 och med ovärderlig hjälp av 
Mikael Gustafsson har under året utökats med 
ytterligare områden. Så nu är det 61 platser med 
beskrivning om dess naturvärden i ord och bild. 
 
ANN-MARIE BERGSTRÖMS NATUR-
OCH MILJÖVÅRDSFOND-STIPENDIET.                     
För sjunde året i rad delade vi ut stipendier till 
avgångselevernas examensarbete med tema: 
natur eller miljö. Totalt 9000 kr. fördelat enligt: 
Viggo Martinsson och Arvid Johansson: Fiske i 
olika vattentemperaturer. 2000 kr vardera. 
Oumama Ahmad: Antibiotika. 1000 kr. 
Amjad Almarhej och Kinan Almasri: Bygge av 
vindkraftverk. 1000 kr vardera. 
Abdelrahman Kour och Fathi Dannan: Solkraft. 
1000 kr vardera. 
   

Foto: Anders Lindoff / De sju stipendiaterna med sina diplom 

 
SKOLPROJEKTET / NATUR & MILJÖ. 
Fortfarande inte hittat lämplig projektledare inom 
skolan som kan jobba med vår idé att implemen-
tera mer natur- och miljö-kunskap i skolan. 
Däremot har lärare sökt finansiell sponsring av 
oss, till olika aktiviteter som handlar om 
miljö/natur inom skolan. Vi betalade entré och 
buss till Ihre naturskola för fjärde-klassare på 
Vilboksskolan. Vi betalade beställning av 
”Skogsäventyret” för en klass och Nordenbergs-
skolans NV-tvåor till besök NMT-dagarna i Lund. 

AKTIV SOMMAR-2023. 

För femte året i rad engagerade vi oss i 
Kommunens ”Aktiv sommar” som handlar om 
arbete och fritidssysselsättning för högstadie-
elever under två veckor på sommarlovet. Vårt 

engagemang innebar att vi sponsrade ekonomiskt 
för inköp av ekologisk fika och priser. Hade 
aktiviteter två dagar genom att besöka vår 
slåtteräng i Komperskulla, där ungdomarna fick 
prova på att slå med lie, lära sig om ängsskötsel 
och gå tipsrunda. Vinnarna av tipsrundan fick 
presentkort. Nästan 60 ungdomar uppdelat på 
två tillfällen var engagerade. Vi bjöd även alla på 
varsin chipspåse. 

ÖVRIGT DÄR VI MEDVERKAT. 
 Skogsstrategin i Blekinge, Representant för 

NiB i styrgruppen och arbetsgruppen. Totalt 
9 möten under året. Fysiskt och Skype. 

 Medverkat i kommunens naturvårds och 
friluftsråd, två ggr under året. 

 Skräbeåns vattenråds årsmöte i Breanäs. 
 Besökte ”Lillströmmen” nedanför 

Getaströmmen, som vi också besökte. 
 I Sölvesborg och Nakterhuset på ett 

omstartsmöte för NiS-kretsen. 
 Träff med kommunen vid den tänkta 

blomsterängen vid Dannfeldtvägen. 
 Rensat holkar och inventerat fåglar på 

Möllekulla Länsmansgård. Vid fem tillfällen 
 Bevakade Holje Ström, när provtappning 

med fullt öppen utskovslucka testades. 
 Var på Bränneriets Vänners årsmöte och 

berättade om V Orlundsån. 
 Artkunskap vid Gränums bränneri, för 

totalt ett 25-tal barn från förskolan upp till 
3 klass från Gränums skola. 

 Var i Folkets Hus och Nordenbergsskolan 
och informerades av elevernas, och deras 
examensarbeten. 

 Möte med Alltidhults Intresseförening hos 
Holje-bok angående Nässelfrossaaktivitet. 

    Träff på Eknegården med Dikningsföretaget 
angående våra planer att förbättra Västra 
Orlundsån ur ett biologiskt perspektiv vid 
två tillfällen under året. 

    Upptaktsträff inför Äventyret Halen. 
    Träffade Sydöstran vid Hemsjö, med 

anledning av en kommande artikel. 
    Ytterliggare träff vid Hemsjö, nu med BLT 

också med anledning av artikel i tidningen. 
    Stipendieutdelning till elever i 

Nordenbergsskolan. 7 stycken premierades!  
    Utvärderingsmöte av aktiv sommar. 
    Var på Stiftelsen Gränums Bränneris 

årsmöte och berättade om V Orlundsån. 
 Vi har haft en styrelsepost i Naturskydds 

föreningen Blekinge under 2023 med 10 
möten (fysiskt och zoom) under året. Samt 
haft en representant med i valberedningen 
för NiB. 

 Studiebesök på musselodling i Matvik. 
 Föredrag av Heidi Andersson på Folkets Hus 
 Ett antal webbinarier vi också deltagit i. 
 Träff och diskuterade Innovation Park. 
 Besök i Innovation Park och diskuterade 

fladdermöss. 



 Kunskapsträff i Avesta om att göra banvalls-
leden mellan Halmstad-Karlshamn till en 
blomsterkorridor. 

 Öppet hus om Sydostlänken. 

YTTRANDEN, SYNPUNKTER, 
KONTAKTER, SAMRÅD, MM. 

 Svarade Lst, positivt till remiss: Ny 
bevarandeplan för Mörrumsån. 

 Fick in synpunkter från Lst i Kronoberg 
på vår rapport om Mörrumsån. 

 Skickade handlingar om Baggebro-
utrivningen till Skräbeåns Vattenråd. 

 Delgivning av givna strandskydds-
dispenser från kommunen, nio st. 

 Svar på ansökan i miljömål Baggebro-
utrivningen till MMD. 

 Motion till Riksstämman om att höja 
status och värde på hotade arter. 

 Uppringda av Lst i Blekinge, om att söka 
LOVA-bidrag för åtgärder i V. Orlundsån. 

 Bad Tuve Lundström att söka LOVA-
bidrag åt oss. 

 Frågade MFBV om det fått något 
bemötande från Volvo angående deras 
yttrande om rensningen vi utskovsluckan 
från Halen. Det hade dom inte fått! 

 Fick efter förfrågan, från Volvo deras 
beställda mussel-inventering nedströms 
utskovsluckan. 

 Skickade positivt svar till Lst Skåne, på 
deras remiss: Översyn av bevarandeplan 
för Natura 2000 området Östafors-
Ljungryda. 

 Kontaktade Volvo om att vi i NiO borde få 
information INNAN det görs åtgärder i 
strömsträckan nedan utskovsluckan. 

 Godkände offerten av totalentrepenad för 
åtgärder i V. Orlundsån vid Bränneriet.  

 Anmälde till kommunen och MFBV att en 
salamandertunnel under Sven Edvin 
Saljes väg var blockerad. Städades sen! 

 Uppringd av projektled. för rovdjurs-
insamlingen, Erica. Hon ville tacka NiO 
för 20.000 kr som vi skänkte.  

 Skickade en sista hälsning till Gun 
Carlsson som varit NiO trogen hela tiden. 

 Fick besked från Volvo att upp till 14,5 
kbm/sek. strömmade genom Volvos fabr. 

 Skickade in positivt svar på remiss från 
Lst Blekinge, om utvidgning och ändring 
av föreskrifter i naturreservat Ljungryda. 

 Kontaktad av medlem som hade större 
vattensalamander i dagvattenavlopp.  

 Även uppringd av Johanna Sandhal, 
ordförande Naturskyddsföreningen som 
personligen ville tacka för vår gåva till 
rovdjursinsamlingen. 

 Skickade vår och NiK-hamns rapport om 
Mörrumsån till bla kommunerna och en 
massa olika myndigheter mfl. 

 Kontaktade Banverket och framförde 
våra bekymmer om deras utmärkta 
område för ev. ändring av järnvägen. 

 Meddelade Lst Blekinge, efter förfrågan, 
om att vi hade inget att erinra mot 
ändring i skötselplanen för natur-
reservatet, Kärringahejan. 

 Skickade in våra synpunkter angående 
Volvos rensning (kanalisering) nedströms 
utskovsluckan vid Halen, i Holje ström. 

 Lämnade fler cykelkartor till kommunen, 
då deras tagit slut. Vid två tillfällen. 

 Uppringd av Kristina Olsson på 
Olofströmshus, om vi ville medverka i 
project Innivation Park och utveckla 
denna som en naturpärla I kommunen. 

 Fick från Lst Skåne, analys och åtgärds-
förslag för Skräbeån till NAP:n 

 Skickade mail till kommunen om att 
uppmärksamma och ta hand om de 
gamla lönnarna vid allén vid ”Holjetåget” 

 Skickade förfrågan om varför man fällt 
björkar vid Odasjöslätt. 

 Levererade vår gamla slåtterbalk som 
gåva till ansvarig för blomsterängen vid 
Dannfedtsvägen. 

 Skickade information om ”TEMPO-DAM. 
 Skänkte 100.000 kr. till ett mussel-

projekt för att ta hand om intern 
miljöbelasting i Östersjön. 

 Ytterliggare förfrågan varför utskovs-
luckan från Halen, öppnas och stängs 
hela tiden. Underhållsarbeten på Volvo! 

 Hänvisning från kommunen att de gamla 
lönnarna tillhör Region Blekinge. 

 Svar från Region Blekinge att de har koll 
på lönnarna och samarbetar med Lst. 

 Förfrågan till OKAB om varför en massa 
stockatravar vid pelletsverket. 

 Förfrågan till Riks om de inte kunde 
skänka pengar till oljekatastrofen och 
fågelsaneringen. 

 Sände mail om risken för svinpest-
spridning längs Riks-15. Rastplatser! 

 Skickade påminnelse till Riks att nästa 
år är det 100 år sen örnarna fridlystes. 

 Vårt positiva yttrande till Lst Blekinge om 
att göra Angölsmåla till naturreservat. 

 Avtal med OK Vilse om nytt el-avtal. 
 Skänkte 25.000 kr. till Projekt Vitrygg. 

 

AKTIEPORTFÖLJEN. 

Arvet 2014 efter Ann-Marie Bergström omsatte vi 
i aktier i svenska och utländska företag. Vi har 
efter beslut, en policy att inte investera i fossil 
energi, kärnkraft, krigsmateriel, tobak eller sprit. 
Aktieportföljen sköter vi själva genom beslut i 
styrelsen. Värdet på aktieportföljen översteg 11 
miljoner kr. under 2023. Vi har under året köpt 
aktier i  AAK, Atlas Copco, Castellum, Epiroc, 
Handelsbanken, Swedbank, SEB, Slitevind, Volvo 
Lastvagnar, Industrivärden, Intrum och Mantex. 
Aktieutdelningar under 2023 blev 456 769,52 kr. 



 

 

SPONSRING / GÅVOR UNDER ÅR 2023. 

Stoppa jakten på svenska rovdjur / 20 000,00 

Projekt Vitryggig hackspett / 25 000,00 

Aktiv sommar 13 900,00 

Inköp av skolmaterial / Skogsäventyret 586,00 

Musselodling / Blekinge Arkipelag. 100 000,00 

Resestipendie Gym.elever NMT-Lund 12 600,00 

Vilboksskolan resa till Ihre Naturskola 6 426,00 

Stipendier x sju till Nordenbergsskolan 9 559,30 

Älvräddarna 11 000,00 

Storkens Vänner 9 000,00 

KFV-Sölvesborg 9 000,00 

KFV-Kristianstad 9 000,00 

 

STYRELSEN. 
Vi har hållit nio styrelsemöten, inräknat årsmötet 
under 2023. Och har bestått av Anders Lindoff 
(ordförande), Anders Lind (vice ordförande) Sven-
Arne Persson (kassör), samt ledamöterna Åsa 
Hagelberg, Olof Nyström, Camilla Ravemyr och 
Mattis Wänggård-Persson. 
 

Valberedning: Jan-Åke Lönqvist, Håkan Henmyr. 
 
Sekreterarskap och mötesplatser har som vanligt 
alternerat mellan ledamöterna i styrelsen. 
Inget arvode utgår till styrelsen. 
 
NiO HAR 2023 VARIT MEDLEM I: 
Blekinges Flora, Gröna Bilister, Göinge 
Slåttersällskap, Bränneriets Vänner, Storkens 
Vänner KFV-Kristianstad / Bromölla, 
Nässelfrossa, Skräbeåns Vattenråd, VBOF och 
Älvräddarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Foto: Anders Lindoff / ”Odlade” Östersjömusslor från Matvik 
 
 
 
Godkänd av styrelsen 2024-02-01 
 
Antagen på stämman 2024-03-20 
 
 
 
 


